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Přejeme hezké a pohodové léto

Zveme na společenské akce v polovině srpna.
Na tradiční Hasoběh a Hasofest, pořádaný 
našimi hasiči a na konci prázdnin na koncert 
na Berounce na Stříbrné pláži. Děkujeme, 
že nás čtěte a těšíme se na viděnou nad 
zářijovým číslem.

Jak se činí zastupitelstvo a výbory

Jste V letním čísle rekapitulujeme práci 
vybraných výborů a komisí. Přečtete si, co 
chystáme a na čem pracuje zastupitelstvo. 
Rekonstrukce zahrady naší mateřinky, 
opravy komunikací, parkoviště K+R, na 
Berounce se v létě objeví plovoucí molo.
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Milí sousedé,

přeji vám krásné léto, plné odpočinku, příjemných 
zážitků a radostně stráveného času s rodinou a přáteli. 
Věřím, že si dovolené a prázdniny užijete naplno a na‑
čerpáte novou energii.

Přestože nastává doba prázdnin, práce obecního úřa‑
du a příprava projektů tím rozhodně nekončí. Věříme, 
že se nám během léta podaří úspěšně dokončit výběrové 
řízení na parkoviště typu K+R u lávky. Pokud vše půjde 
podle plánu, na podzim zahájíme samotnou realizaci.

Zároveň chystáme opravy dalších obecních komu‑
nikací. Pokud se vše vydaří, budeme mít na konci roku 
zase o pár desítek metrů nového asfaltu více.

Osobně se velmi těším na projekt, který je srdci 
blízký nejen mně, ale i kolektivu naší mateřské školy – 
rekonstrukci školní zahrady. V současnosti je prostor 
značně omezený pro výuku, pro pohyb dětí během hor‑
kých dní zde bohužel chybí tolik potřebný stín. Nová 
podoba zahrady bude v přírodním duchu a přinese nejen 
více možností ke vzdělávání, ale i klidné a příjemné 
prostředí pro děti. Vzhledem k potřebě šetřit veřejné 
finance budeme většinu realizace provádět vlastními 
silami a na odbornější práce přizveme místní truhláře. 
Koordinace tak bude náročná, ale věřím, že výsledek 
bude stát za to.

Rád bych také zmínil jednu zásadní událost, která mě 
osobně velmi těší – obci se podařilo odkoupit pozemek 
„Na Plovárně“ u fotbalového hřiště a také louku, na 
které pravidelně stojí oblíbený foodtruck Hugo. Je to 
důležitý krok, který rozšiřuje obecní majetek a dává 
nám možnost vytvářet nové veřejné prostory pro vás, 
občany. Již nyní zde vzniká krásná odpočinková zóna 
u Berounky, kterou budeme dále rozvíjet.

A protože k  létu patří i  společenské akce, dovolte 
mi vás srdečně pozvat na tradiční Hasoběh a Hasofest, 
které se uskuteční v srpnu a které jsou nejen zábavou, 
ale i oslavou práce našich dobrovolných hasičů.

Na konci prázdnin se pak společně sejdeme u vody 
na Koncertu na Berounce na Stříbrné pláži.

Děkuji vám všem za spolupráci a podporu při budová‑
ní naší krásné obce a přeji vám pohodové a bezpečné léto!

Tomáš Snopek
starosta obce
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INFORMACE Z ÚŘADU

NOVÝ SOFTWARE PRO STOČNÉ
Finanční výbor se věnoval výběru nového softwaru pro 
evidenci a účtování stočného, protože stávající systém 
MUNIS tuto agendu neumožňoval řešit v požadovaném 
rozsahu. Vybraný systém Aquarius umožňuje mimo jiné 
zálohové platby, automatické párování plateb s bankou 
nebo rozesílání upomínek. Software je již nainstalován, 
propojen s účetnictvím a připraven k plnému využi‑
tí. Nově bude možné hradit stočné formou měsíčních 
záloh, což přináší větší přehlednost a rozložení plateb 
v průběhu roku.

ZHODNOCENÍ VOLNÝCH 
PROSTŘEDKŮ OBCE
Výbor také řešil možnosti krátkodobého uložení volných 
prostředků obce ve výši přibližně 6 mil. Kč. Po porovnání 
nabídek několika bank bylo doporučeno a následně zastu‑
pitelstvem schváleno uložení financí na spořicí účet u ban‑
ky Moneta s úrokem 4 %, což by mohlo – v závislosti na 
vývoji úrokových sazeb – přinést výnos kolem 200 000 Kč.

FINANCOVÁNÍ NEPEDAGOGICKÝCH 
PRACOVNÍKŮ VE ŠKOLCE OD ROKU 2026
Od 1. ledna 2026 má přejít financování nepedagogických 
pracovníků v mateřských školách z Ministerstva škol‑
ství na obce. Stát obcím slibuje navýšení příjmů v rámci 

tzv. RUD (rozpočtového určení daní), tedy systému, kte‑
rým stát rozděluje daňové výnosy obcím. Finanční výbor 
připravuje analýzu, která má zjistit, zda tyto nové příjmy 
budou skutečně dostačující k pokrytí nově vzniklých ná‑
kladů. Výsledky budou důležité pro návrh rozpočtu na 
rok 2026.

PŘÍSPĚVEK STAVEBNÍKA 
NA INFRASTRUKTURU
S cílem posílit obecní rozpočet na rozvoj infrastruktu‑
ry (kanalizace, vodovod, školka apod.) se výbor zabýval 
možností zavedení tzv. příspěvku stavebníka. Proběhlo 
srovnání s okolními obcemi i obcemi v širším okolí Prahy 
a právní kancelář připravila návrh smlouvy. Zastupitelstvo 
na základě doporučení finančního výboru nyní zpracovává 
detaily, sbírá další podklady a pracuje na přesné specifikaci 
zadání pro stavebníka. 

T E X T:  T O M Á Š H A N Č ( P Ř E D S E DA F I N A N Č N Í H O V Ý B O RU ) 
Č L E N O V É F I N A N Č N Í H O V Ý B O RU:  G A B R I E L A D U Š KO VÁ ,  M A RT I N V E S E LÝ,  P E T R M U S I A L ,  V Í T Ě Z S L AV V O PAVA

Finanční výbor se věnuje kontrole hospodaření obce, přípravě rozpočtu a návrhům na 
efektivnější využívání obecních financí. Níže přinášíme stručný přehled témat, kterým jsme 
se v posledních měsících věnovali.

PRÁCE FINANČNÍHO VÝBORU 
S OBECNÍMI PROSTŘEDKY

ZPRAVODAJ TŘEBAŇSKÝCH A ROVINSKÝCH OBČANŮ
Nechte si ho našimi dobrovolníky přinést do své poštovní schránky. 
Roční předplatné je 110 Kč a dostanete za ně 10 čísel a 1 letní dvojčíslo.

–  Zpravodaj vám také můžeme zaslat poštou

–  Předplatné vyřídíte během úředních hodin úřadu 
nebo na obec@hlasnatreban.cz +420 311 681 101

–  Při platbě na účet 000131 2038530217/0100 uveďte jako účel platby 
xxx2533491 – číslo popisné /např. 1502533491 – pro ulici Karlštejnská 150/ 
xxx2533492 – číslo evidenční

JSOU VÁM BLÍZKÉ FINANCE 
A MÁTE CHUŤ POMOCI OBCI 

S JEJICH SPRÁVOU?
Ozvěte se nám na e -mailovou adresu: 

financnivybor@hlasnatreban.cz.
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Součástí práce komise je také hledání lepších způsobů, jak 
se starat o již vysazenou zeleň. Příkladem může být náš nový 
přístup k péči o trvalkové záhony. V minulých letech jsme 
je stříhali již na podzim. Nově na podzim záhony pouze 
vyplejeme a pročistíme, přičemž rostlinám ponecháváme 
jejich přirozený objem. Díky tomu záhony dělají radost 
i v chladnějších měsících – vytvářejí strukturu, poskytu‑
jí úkryt drobným živočichům a přispívají k estetice obce 
i mimo vegetační sezónu. Kompletní sestřih provádíme 
až koncem února či začátkem března, čímž prodlužujeme 
efekt kvetoucí i suché krásy téměř na celý rok.

Letos na jaře opět proběhla tradiční akce Ukliďme Tře‑
baň a Rovina. Jsme rádi, že si stále drží podporu a že se jí 
účastní jak stálí pomocníci, tak i noví dobrovolníci. Každý 
rok nás překvapí, kolik odpadu se v přírodě objeví – o to 
víc si vážíme každého, kdo se zapojí a pomůže naši obec 
vyčistit. Děkujeme!

NA ČEM PRACUJEME
Díky úspěšné žádosti o dotaci jsme získali více než 

400 tisíc korun z Agentury ochrany přírody a krajiny 
(AOPK) na obnovu alejí v intravilánu obce. Na podzim 
tak proběhne výsadba v ulicích Pod Svahem a Trubská. 
Vysazeno bude celkem 33 jeřábů ptačích a 11 javorů baby‑

INFORMACE Z ÚŘADU

T E X T:  T O M Á Š H A N Č ( P Ř E D S E DA O K R A Š L O VAC Í KO M I S E ) 
Č L E N O V É O K R A Š L O VAC Í KO M I S E :  J A K U B P O R S C H ,  V Í T Ě Z S L AV V O PAVA ,  M I C H A E L A K U N C O VÁ , 
L U DM I L A S L AV Í K L I M P O U C H O VÁ ,  T O M Á Š S N O P E K

Okrašlovací komise se věnuje péči a zlepšování veřejných prostor, zeleně a životnímu prostředí 
v naší obci. I letos pokračujeme v práci na projektech, které mají Hlásnou Třebaň i Rovinu 
udělat příjemnějším místem k životu.

OKRAŠLOVACÍ KOMISE PRACUJE DÁLE NA ZLEPŠOVÁNÍ 
VEŘEJNÝCH PROSTRANSTVÍ A ZELENĚ

MÁTE NÁPAD 
NEBO CHUŤ SE ZAPOJIT?

Budeme rádi za jakýkoliv podnět nebo pomoc. 
Napište nám na adresu: 

okraslovacikomise@hlasnatreban.cz

Výsadba v ulici Mořinská v červnu 2025  

ka. Zároveň připravujeme další žádost o dotaci, tentokrát 
na výsadbu aleje podél stezky Na Mořinku. Věříme, že ji 
brzy podáme a budeme v projektu pokračovat.

Věnujeme se také úpravě svahu u hřbitova, který byl 
dotčen rekonstrukcí ulice Na Paloučku. Pracujeme na ná‑
vrhu stabilizace svahu – nejprve bude doplněn o kameny, 
které zabrání stékání hlíny. Poté bude oset suchomilným 
parkovým osivem. Na podzim bude svah dále osázen pů‑
dopokryvnými keři, růžemi a vyššími trvalkami, například 
diviznami, které nejen zpevní terén, ale i přispějí k větší 
pestrosti a přírodnímu rázu místa.

Na Rovinách plánujeme výsadbu zeleně u připravované 
autobusové zastávky. Návrhu se budeme věnovat během 
letních prázdnin, aby bylo možné vysazovat ještě letos na 
podzim. 
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Vážení spoluobčané,

těší nás, že se téměř každého zasedání Osadního výboru 
Rovina účastní také hosté z řad obyvatel, kteří přicházejí 
s konkrétními podněty a tématy k řešení. Vážíme si vaší 
iniciativy i zájmu o dění v naší části obce.

Jedním z opakovaných témat je dlouhodobě nevyhovující 
stav povrchu Formanské ulice, který trpí především při 
silnějších deštích. Z tohoto důvodu jsme navázali jednání 
s majitelem okolních pozemků o možnostech efektivního 
odvádění přívalových srážek. Letos na jaře se podařilo 
zahájit úpravy povrchu, a to zejména v horní části ulice, 
kde byl využit materiál z rekonstrukce Paloučku. Díky 
důkladnému uválcování došlo k výraznému zlepšení. Na 
tyto práce obec naváže také v dolní části ulice, kde se 
kromě povrchu plánuje instalace veřejného osvětlení do 
předem připravených míst. V horní části by také mělo dojít 
k osazení příčných žlabů pro odvádění dešťových vod.

V posledních měsících jsme se zabývali také dalšími ak‑
tuálními tématy. Stále přetrvává problém s výskytem di‑
vokých prasat, přijatá opatření bohužel zatím nepřinesla 
výraznější výsledek. V rámci jarního úklidu jsme proto 
čistili rokli a částečně odstranili náletové dřeviny, které 
zvířatům poskytují úkryt a umožňují jim snadný přístup 
do okolních zahrad.

Velkou radost nám udělalo rozšíření našeho výboru o no‑
vou členku paní Evu Vaňkovou, která se jednání dříve 
pravidelně účastnila jako host. V rámci možnosti požádat 
o dodatečně uvolněné finanční prostředky na kulturní 
akce se nám podařilo část prostředků získat, nově napří‑
klad na májku či letní promítání na návsi.

Děkujeme všem členům Osadního výboru za jejich práci 
a iniciativní přístup. Za zmínku stojí například František 
Svoboda, který se sám ujal terénní úpravy strouhy na návsi, 
která ohrožovala kotníky malých fotbalistů na sousedícím 
fotbalovém plácku.

Velmi sledovaným tématem je také plánovaná výstavba ka‑
nalizace. Projekt se již blíží k zásadnímu milníku – vydání 
stavebního povolení. A jakmile se pak podaří zajistit po‑
třebné dotační prostředky, bude možné zahájit samotnou 
stavbu. Její realizace je klíčová nejen z hlediska funkčnosti, 
ale i proto, že zhotovení finálních povrchů komunikací 
je na ní přímo závislé. Prozatím plánujeme zlepšit stav 
nejproblematičtějších úseků – například v Letovské ulici 
bude nově položen recyklát.

V blízké době nás čeká také oprava propadlých částí spodní 
Kozindy a zmíněné letní kino na návsi. Sledujte prosím 
obecní informační kanály, abyste se o něm včas dozvěděli.

Děkujeme vám všem za spolupráci a podněty, které nám 
pomáhají zlepšovat život na Rovinách. V případě zájmu 
či připomínek se neváhejte obrátit na členy Osadního 
výboru, nebo navštivte naše pravidelná jednání, která se 
konají každý první čtvrtek v měsíci od 19 hodin v Klubovně 
na návsi. V poslední době se jich pravidelně účastní také 
starosta a místostarosta obce, takže je možné řešit některé 
záležitosti rovnou s nimi.

Těšíme se na další společná setkání!

INFORMACE Z ÚŘADU

TEXT: MICHAL KNOR, OSADNÍ VÝBOR ROVINA 

ZPRÁVY Z OSADNÍHO VÝBORU ROVINA

Pravidelná jednání se konají 
každý první čtvrtek v měsíci od 19.00 hod. 

v Klubovně na návsi na Rovinách.

Nemůžete přijít, ale chcete nám něco sdělit?

Ozvěte se nám na e-mailovou adresu: 
ovrovina@hlasnatreban.cz
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Jaká byla tvoje první realizovaná stavba a jaký z ní máš 
dnes pocit? 
Za svou první realizovanou stavbu bych označil rodinný 
dům v Mníšku pod Brdy, který jsme navrhli pro klienty, 
kteří k nám přišli přes internet. U začínající architekto‑
nické kanceláře se klienti povětšinou rekrutují ze skupiny 
tří F: „friends, fools and family“. Mníšečtí byli rozhodně 
„fools“, protože nám důvěřovali, aniž bychom měli něco 
za sebou. Myslím, že jsme je nezklamali, dům se povedl, 
klienti se stali našimi přáteli a dodnes se pravidelně na‑
vštěvujeme. Mám tak jedinečnou příležitost pozorovat, 
jak dům dobře stárne. 

Děláte v ateliéru EDIT! Architects různé projekty, od 
komerčních po veřejné budovy. Vyhráli jste architek-
tonickou soutěž na rekonstrukci stanice metra Česko-
moravská, která se aktuálně realizuje. Co považuješ za 
vaši ikonickou realizaci?
No to sis otázkou rovnou odpověděl. Naší „ikonickou“ 
realizací je bytový dům ICONIC v Karlíně. Název vymyslel 
developer, se kterým jsme na projektu spolupracovali. 
Bytové domy tvoří významnou část naší práce a ICONIC 
je pro nás takovým signifikantním projektem, který dobře 
reprezentuje náš přístup.

Jak hodnotíš pohledem architekta okolí Berounky 
a Hlásnou Třebaň?
Rozdělil bych to na dvě části. První je veřejný prostor a ve‑
řejné budovy, to je oblast, která je u nás v Česku celkově 
dlouhodobě podfinancovaná a není to jiné v naší obci. Ale 
pracujeme na tom, aby se situace u nás v obci postupně 
zlepšovala. Druhou část tvoří soukromé investice. Okolí 
Berounky je atraktivní a dá se zde najít spousta kvalitních 
realizací rodinných domů. Naštěstí zde i díky omezením 
danými CHKO neprobíhá nekontrolovaná suburbanizace 
jako v některých jiných lokalitách. 

V zastupitelstvu působíš třetím rokem. Z tvého návrhu 
vznikl například přístřešek na kola u lávky. Mohl bys 
popsat jeho koncept?
Přístřešek je drobná, ale důležitá stavba ve veřejném pro‑
storu. Je to jedna z věcí, která mě na architektuře tohoto 
typu baví, že neslouží jednomu člověku, ale všem. O ve‑

INFORMACE Z ÚŘADU

TEXT: JIŘÍ KRÁTKÝ, FOTOGRAFIE: ARCHIV JURAJE CALAJE

Zastupitel a architekt Juraj Calaj stojí za řadou projektů, které posouvají nejen podobu 
Prahy, ale i naší obce. V letošním roce podle jeho návrhu obec zrealizovala přístřešek pro 
kola a připravuje novou autobusovou zastávku na Rovinách. V rozhovoru přibližuje, jak 
stavby vznikaly a jak vidí další rozvoj veřejného prostoru.

ROZHOVOR S ARCHITEKTEM JURAJEM CALAJEM

řejném prostoru přemýšlím, kudy chodím, a rád ho něja‑
kým způsobem ovlivňuji a posouvám směrem k lepšímu. 
Přístřešek pracuje s podobnou prostorovou strukturou 
jako lávka, je koncipován jako tři stejné krychle vedle sebe, 
každá o straně 2,5 metru. 

V případě potřeby je možné jednoduše přidat další 
moduly. Konstrukce je subtilnější než u lávky, ale zároveň 
dostatečně stabilní. Pro stabilizaci je do každého čtverco‑
vého pole vložen oblouk, jehož křivka volně parafrázuje 
zaklenutí vjezdů do historických stavení v centru obce 
a který zároveň dodává stavbě hravost a vytváří nečekaný 
kontrast k lávce.

Na Rovinách se připravuje nová autobusová zastávka. 
Mohl bys představit její koncept?
Nová autobusová zastávka na Rovinách bude mít sedlovou 
střechu mírného sklonu, která pro změnu odkazuje na 
kapličku a klubovnu na návsi. Zachová půdorys původní 

Bytový dům ICONIC v pražském Karlíně
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zastávky a bude oboustranná – na jedné straně zastávka, 
na druhé kryté posezení otočené směrem k dětskému 
hřišti. Stavba bude celá ze dřeva, včetně výrazné, domi‑
nantní střechy s velkým přesahem, která poskytne dosta‑
tečnou ochranu při dešti. V čelní stěně zastávky je pro větší 
transparentnost navržen otvor odkazující tvaroslovím na 
zvoničku rovinské kapličky. Prostor kolem zastávky má 
v plánu řešit okrašlovací komise, nabízí se zde kultivovaná 
výsadba zeleně.

Aktuálně je důležité téma nový územní plán. Ty jsi 
vzhledem ke své odbornosti nejpovolanější zastupitel 
a zásadně jsi přispěl do tvorby zadání územního plánu. 
Mohl bys zrekapitulovat jeho hlavní myšlenky?
Jednou z charakteristik Hlásné Třebaně jsou velké neza‑
stavěné plochy uvnitř obce. Hlavním cílem nového územ‑
ního plánu je regulace rozvoje právě těch velkých zasta‑
vitelných ploch. Stanovujeme jasná pravidla pro vznik 
nových ulic, parkování, veřejné prostranství a vzhled 
zástavby. Jsme v CHKO, takže pravidla přizpůsobujeme 
ochraně krajiny. 

Navíc jsme prosadili možnost zelených plochých střech 
u jednopodlažních staveb, což považuji za příjemný bonus. 
Jedním z klíčových principů nového územního plánu je 
nerozšiřovat zástavbu mimo stávající intravilán, už právě 
proto, že uvnitř obce se nachází dostatek ploch pro novou 
výstavbu.

Otázka na závěr: Kdybychom měli na obci neomezený 
rozpočet, co by podle tebe v Hlásné Třebani a na Rovi-
nách mělo vzniknout?
Myslím, že stávající zastupitelstvo to dělá dobře, schází 
opravdu jen ty peníze. 

S neomezeným rozpočtem by se dle mého měla nej‑
prve dokončit infrastruktura, tedy vodovody, kanalizace 

a povrchy ulic v Třebani i na Rovinách. Poté bych rád viděl 
stavbu nového obecního úřadu, prvostupňové základní 
školy a domova pro seniory. S tím by vznikly prostory 
pro setkávání občanů, obchody, služby, další tělocvična 
a hřiště. 

V neposlední řadě by měla vyrůst nová lávka přes Be‑
rounku. Zkrátka vše, co by přispělo ke kultivovanému 
a smysluplnému veřejnému prostoru u nás v obci. 

INFORMACE Z ÚŘADU

JURAJ CALAJ

Narodil se v roce 1981 
na Slovensku.
Vyrůstal v Pardubicích.
V roce 2010 spoluzaložil 
studio edit! architects.
Od roku 2022 je zastupitel 
v Hlásné Třebani.
Je členem stavebního 
výboru obce.

Přístřešek na kola u lávky – tvar oblouků parafrázuje 
zaklenutí vjezdů do historických stavení v centru obce   

Vizualizace nové autobusové zastávky na Rovinách   
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STUDIE SÍDELNÍ ZELENĚ – KRAJINNÉ 
VYCHÁZKY S EXPERTY A MAPOVÁNÍ
Studie sídelní zeleně má za cíl systematicky nastavit péči 
o zeleň v obci. V sobotu 22. června proběhla první bo‑
tanická vycházka po Hlásné Třebani s biologem Janem 
Albertem Šturmou a krajinnou architektkou Štěpánkou 
Enderle. Prošli jsme břeh Berounky a dozvěděli se řadu 
zajímavostí. V podvečer jsme pak navázali zoologickou 
vycházkou s Jaroslavem Veselým z CHKO Český kras, který 
nám ukázal mimo jiné hnízdiště ledňáčků, bobří hrad. 
Účastníci si měli možnost sáhnout i na užovky v Berounce.

V sobotu 13. září nás čeká botanická procházka po 
Rovinách. V průběhu letních prázdnin bude probíhat 
mapování krajiny a na podzim proběhnou participač‑
ní setkání a prezentace výsledků. Na tento projekt jsme 
získali dotaci z Operačního programu Životní prostředí 
dotaci ve výši 1,35 mil. Kč.

INFORMACE Z ÚŘADU

T E X T:  J I Ř Í  K R ÁT K Ý,  M Í S T O S TA RO S TA ,  T O M Á Š S N O P E K ,  S TA RO S TA , 
F O T O :  A RC H I V O B C E ,  I N S TAG R A M , L I V I N G I N G R E E N

V letním čísle rekapitulujeme, na kterých projektech zastupitelstvo pracuje. Budeme rekon-
struovat zahradu mateřské školy, opravujeme komunikace, chystáme parkoviště K+R, na 
Berounce se v létě objeví plovoucí molo.

ZE ZASTUPITELSTVA: NA ČEM PRACUJEME?

Jan Albert Šturma ukazuje na botanické vycházce javor 
jasanolistý, který na březích vytlačuje původní vrby a patří 
mezi invazní druhy stromů.

Nové molo je aktuálně vystavené před Fakultou architek-
tury ČVUT v Praze a v průběhu prázdnin bude instalováno 
na Berounku.

OPRAVY KOMUNIKACÍ
V nejbližší době proběhne provizorní oprava silnic v Letov‑
ské a K Černé skále s asfaltovým recyklátem. Jedná se o do‑
časné řešení do doby, než bude dokončena kanalizace na 
Rovinách, která otevře cestu k pokládce lepších povrchů.

NA BEROUNCE SE V LÉTĚ 
OBJEVÍ PLOVOUCÍ MOLO
Projekt plovoucího mola je výsledkem skvělé spolupráce 
obce se studenty Fakulty architektury ČVUT. Studenti 

architektury si v obci nejprve vytipovávali možné drobné 
realizace. Vybrali si plovoucí molo, které nejen navrhli, 
ale i fyzicky vyrobili, přičemž obec hradila pouze materiál. 
Molo s lavičkou a schůdky do vody je modulární a jeho 
tvar lze v budoucnu upravovat.

REKONSTRUKCE ZAHRADY 
V MATEŘSKÉ ŠKOLCE
Letních prázdnin využijeme k rekonstrukci zahrady 
v mateřské školce. Zahrada potřebuje úpravy, poskytuje 
dětem málo stínu a není dostatečně využitá. Rekon‑
strukcí zahradu směřujeme do více přírodního stylu 
s přírodními prvky, venkovní učebnou, spoustou zele‑
ně a stínu. Projekt zahrnuje terénní úpravy, kopečky, 
prolézačky, velké pískoviště, domeček pro zvířátka 
a záhonky pro děti na pěstování bylinek. Projekt bude 
obec realizovat svépomocí, abychom ušetřili náklady, 
práce budou pokračovat i na podzim, kdy je vhodné 
provádět nové výsadby.

NOVÁ AUTOBUSOVÁ ZASTÁVKA 
PRO ROVINA
Na Rovinách se chystáme obměnit autobusovou zastáv‑
ku. Úpravy se ujal náš zastupitel a architekt Juraj Ca‑
laj – v tomto čísle Zpravodaje si můžete přečíst rozhovor 
s autorem. Instalace se plánuje na podzim (cca září/říjen). 
Okolí zastávky bude upraveno žulovou kostkou v našem 
obecním stylu.
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PARKOVIŠTĚ K + R U LÁVKY
Probíhá příprava projektu parkoviště K+R u lávky. Na 
tento projekt máme stavební povolení, čekáme na finance, 
které bychom měli získat v průběhu podzimu. Vzniknou 
dvě místa pro krátkodobé zastavení, což odstraní nebez‑
pečnou situaci při zastavování na přechodu pro chodce.

ÚZEMNÍ PLÁN
Jedním z projektů, který bohužel nabírá značné zpoždění, 
je nový územní plán. Jedná se o rozsáhlý a koncepční do‑
kument, proces jeho zpracování je velmi náročné urychlit. 
Zpracovatel musel reagovat na změnu zákona v průběhu 
projednávání a přepracovat již rozpracované materiály. 
Nyní zpracovatel kompletuje územní plán pro veřejné 
projednání.

V průběhu letních prázdnin bychom územní plán se 
zapracovanými připomínkami měli zveřejnit na úřední 
desce obce. Po zveřejnění na úřední desce bude vyhlášena 
45denní lhůta pro podávání námitek. Jakmile bude územ‑
ní plán zveřejněn, budeme informovat prostřednictvím 
e ‑mailů, webu a sociálních sítí.

ODPADY: TŘÍDÍME DOBŘE!
Odpady sledujeme bedlivě. V letošním roce (za leden 
až květen) jsme zaznamenali velmi pozitivní trend – 
množství směsného komunálního odpadu kleslo o více 
než 10 tun (z 79 tun v roce 2024 na 68 tun v roce 2025). 
Naopak nám roste množství tříděného odpadu. Díky 
efektivitě svozu a nastavenému systému se nám po‑
dařilo snížit náklady na odpady za prvních pět měsíců 
o 220 000 Kč oproti loňskému roku. Pokud tento trend 
vydrží, ztráta obce na odpadech bude výrazně nižší než 

ŽIVOT V OBCI A OKOLÍ

MÁTE O NĚJAKOU AKTIVITU ZÁJEM?
Ozvěte se nám na e-mailovou adresu: 

socialnivybor@hlasnatreban

Sociální výbor obce Hlásná Třebaň se v letošním roce 
aktivně snaží zapojit seniory do dění, věnuje se podpoře 
mezigeneračního setkávání a komunitního života. V první 
polovině roku jsme zorganizovali například kurz práce 
s chytrým telefonem ve spolupráci s organizací Moudrá 
sovička, za podpory obcí Karlštejn a Srbsko se podařilo 
uspořádat společné setkání seniorů těchto obcí, povedlo 
se inspirativní Setkání v zahradě s přednáškou i první 
minikurz pečení v rámci akce Upečem to spolu.

V našich aktivitách chceme pokračovat i na podzim 
a plánujeme další aktivity – mezi nimi setkání se studenty, 
kteří pomohou seniorům s ovládáním moderních techno‑
logií, sousedské setkání seniorů osady Rovina v nové klu‑
bovně. Kdo si hraje nezlobí, proto připravujeme setkání, 

TEXT: JANA ŠVÁCHOVÁ, PŘEDSEDKYNĚ SOCIÁLNÍHO VÝBORU
ČLENOVÉ SOCIÁLNÍHO VÝBORU: MARIANA MALÁTOVÁ, ILONA GARTOVÁ, ING. MICHAELA KUNCOVÁ, LUCIE PAŠKOVÁ

PRÁCE SOCIÁLNÍHO VÝBORU V ROCE 2025

Kontejnery u obecního úřadu v neděli 22. 6. 2025

loňský téměř milion korun, což ušetří peníze na další 
projekty.

Od začátku června registrujeme bohužel zvýšený ne‑
pořádek kolem kontejnerů na tříděný odpad. Pokud máte 
větší objem tříděného odpadu – například větší papírové 
krabice od spotřebičů, můžete je odvézt do sběrného dvora 
do Řevnic. Každý, kdo má zaplacené odpady, má do sběr‑
ného dvora přístup. Papír ponechaný mimo kontejnery, 
který zmokne, se stává směsným odpadem.

PODAŘILO SE KOUPIT 
DALŠÍ POZEMEK PRO VOLNÝ ČAS
Podařilo se nám odkoupit cca 3 500 m² louky u fotbalového 
hřiště na Plovárně, kde stává i food truck. Toto místo je 
již nyní krásným odpočinkovým prostorem s hřištěm na 
pétanque, fotbalovým hřištěm, šachami a kalahou. Figurky 
na šachy i pétanquové koule jsou díky hernímu klubu 
Políčko na místě a můžete si je přijít zahrát. 

během kterého představíme seniorům krásu deskových 
her, nebo uspořádáme malý turnaj v pétanque na novém 
hřišti u karlštejnského jezu. Připravujeme také přednášku 
zaměřenou na zdraví a prevenci a rádi bychom zavedli 
pravidelné procházky, při kterých budeme společně ob‑
jevovat zákoutí naší obce. Věříme, že si každý najde to své 
a těšíme se na další společně strávené chvíle.
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TŘEBAŇSKÉ ŽENY 
REPREZENTOVALY 
V PRAŽSKÉ STROMOVCE
Cvičitelky z TJ Sokol Hlásná Třebaň sestavily dva čtyřčlen‑
né týmy a zaběhly si na konci června UniCredit Pražská 
štafeta 2025. Každá 5 km. Báječná sportovní akce se vyda‑
řila. Koho rozběhají a zúčastní se v roce 2026?

BĚŽECKÁ SÉRIE
BEROUNKA – HLÁSNÁ TŘEBAŇ (7. BĚH)
7.  července  2025 // registrace od 17.00 hod. // start 
v 18.00 hod. TJ Sokol Hlásná Třebaň, Karlštejnská 79, 
267 18 Hlásná Třebaň // trasa: 9,2 km; 280 m převýše‑
ní// startovné od 240–390 Kč. Registrace možná onli‑
ne či na místě // možnost občerstvení, úschova věcí// 
bezeckaserieberounka.cz.

BEROUNKA–KARLŠTEJN (8. BĚH)
4. srpna 2025 // registrace od 17.00 hod. // start v 18.00 hod. 
Autokemp Karlštejn, Karlštejn 326, 267 18 // trasa: 9,6 km; 
310 m převýšení.

BEROUNKA–SRBSKO (9. BĚH)
1. září 2025 // registrace od 17.00 hod. // start v 18.00 hod. 
Občerstvení Za Vodou, za Vodou 267 18 Srbsko // trasa: 
10,2 km; 270 m převýšení.

POZOR – PRÁŠÍ SE!
Některé cesty v obou částech naší obce, jak v Třebani, 
tak na Rovinách, nejsou ve stavu, který by umožňoval 
rychlejší jízdu autem. V obdobích delšího sucha jsou velmi 
prašné. Prosíme proto o ohleduplnost. Jezděte tak, aby 
domy podél cesty a jejich obyvatelé nemizeli na dlouhé 
minuty v oblacích prachu. Děkujeme.

CYKLISTICKÁ VÝZVA 
SBCR KOPEČKY 2025
Letní sezóna je tady a s ní i oblíbená cyklistická výzva. 
I tentokrát je vybraných deset ikonických kopečků v okolí 
Radotína, které je potřeba během léta pokořit. Jedním 
z kopečků je Hlásná Třebaň – Mořina v délce 3,5 km a pře‑
výšením 173 m. Je úplně jedno, jestli budete chtít kopečky 
zdolat během jedné vyjížďky, nebo jestli je budete zdolávat 
postupně, důležité je všechny stihnout do 31. 10. 2025. 
Odměnu v podobě nášivky dostanete poštou. Více info 
a přihlášky na www.kola ‑radotin.cz/kopecky‑2025.

SILNICE KARLŠTEJN–LITEŇ 
UZAVŘENA DO KONCE PRÁZDNIN
Komunikace bude uzavřena z důvodu opravy povrchů sil‑
nice č. III/11615. Objízdná trasa pro uzavírku bude vedena 
obousměrně přes obce Karlštejn, Hlásná Třebaň, Lety, 
Řevnice, Zadní Třebaň a Liteň.

TEXT: MILOSLAVA SNOPEK & KLÁRA KOVAŘÍKOVÁ 

DĚJE SE KOLEM NÁS

MÁTE SNÍMEK OBCE A OKOLÍ, 
O KTERÝ SE S NÁMI CHCETE PODĚLIT?

Pošlete nám ho v min. rozlišení 1,5 MG 
s krátkým popisem a datem vzniku 

na zpravodaj@hlasnatreban.cz
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Tak zase po roce a to v neděli, nepřišly Vánoce, ale den 
oblíbený.

Letos proběhl, dětský den“ na Rovinách v duchu Di‑
vokého západu. Velmi nás potěšilo, že děti, ale i někteří 
rodiče přišli v tematických kostýmech a pomohli tak vy‑
tvořit tu pravou westernovou atmosféru.

Na návsi se tak sešlo plno indiánů a malých kovbojů, 
kteří stříleli z pistolí, lovili hady a bizony nebo sjížděli 

TEXT: FRANTIŠEK SVOBODA, ORGANIZÁTOR
FOTO: ARCHIV FRANTIŠKA SVOBODY

DĚTSKÝ DEN NA ROVINÁCH

V letním období se nemění otevírací doba naší obecní 
knihovny – i nadále vás rádi přivítáme každý čtvrtek od 
16.00 do 18.00 hod. Pokud vám tento čas nevyhovuje, 
neváhejte se telefonicky domluvit na individuální návštěvě 
mimo běžnou výpůjční dobu.

Dobrou zprávou je, že od ledna roku 2025 byly 
v knihovně zrušeny všechny poplatky. Každý čtenář má 
svůj čtenářský průkaz, do kterého se zapisuje počet vypůj‑
čených knih. Pokud si přejete konkrétní titul, je možné si 
ho předem objednat – na novinky pravidelně upozorňu‑
jeme a zájemcům rádi rezervujeme.

Knihovna bude během prázdnin v běžném provozu. 
Pouze v případě nepřítomnosti knihovnice budete včas 
informováni o výjimečném uzavření knihovny.

V květnu jsme také obdrželi nový výměnný soubor 
z kladenské knihovny, takže se můžete těšit na spoustu 
čerstvých knižních novinek. Přijďte si vybrat!

TEXT: KLÁRA KOVAŘÍKOVÁ & HANA KORNALSKÁ
FOTO: ARCHIV OBCE

LETNÍ PROVOZ OBECNÍ KNIHOVNY

OBECNÍ ÚŘAD
Karlštejnská 150, 267 18 Hlásná Třebaň 
Hana Kornalská, +420 603 397 831 
hana.kornalska@seznam.cz

divokou řeku. Na druhé straně návsi se mezitím hledalo 
zlato a stavělo ohniště. Děti si mohly vyzkoušet třeba 
i stopování a podobné úkoly. Za své dovednosti se mohly 
nechat pomalovat nebo projet na opravdovém koni.

Zněla filmová hudba, voněly lípy a děti se bavily. Během 
celého dopoledne bylo pro všechny připraveno občerstvení 
a malý kovbojové a indiáni odcházeli s balíčkem dobrot 
v ruce a úsměvem ve tváři. Tak to má být.
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Účastníky turnaje byly následující týmy: AFK PLO‑
VÁRNA (obhájce loňského vítězství v nultém ročníku), 
Žížeň spolek, Tým snů, Liga Mistrů ze Řevnic, Mladé 
pušky, Kokosy na trávě, Legendy a Halouny. Páteční 
neoficiální rozlosování rozložilo týmy do dvou skupin, 
ze kterých postoupili vždy dva nejlepší do vyřazova‑
cích utkání. Opět nebyla nouze o zajímavé fotbalové 
okamžiky a vzhledem k tomu, že tento turnaj byl ote‑
vřený pro jakýkoliv tým, o to byl zajímavější, protože 
ne všichni soupeři byli známí. Opět můžeme říct, že 
divácká kulisa byla výborná a návštěvníků se protočily 
určitě nižší stovky. A to nejen kvůli fotbalu, ale i kvůli 
dětským disciplínám, které připravil Tomáš Pekárek 
se svým týmem, protože když už následující den bylo 
1. června a tedy den dětí, proč rovnou sobotní turnaj 
nezpestřit i dětským dnem u nás. Takže si nakonec 
přišli všichni na své a mohli si vyzkoušet například 

pétanque, Kubb nebo Möllky, ale i zasoutěžit si v růz‑
ných disciplínách o ceny.

Vrátím se ale k fotbalu. Ze skupin postoupily Halouny, 
AFK Plovárna, Liga Mistrů ze Řevnice a Mladý pušky. 
Jejich semifinálové, následně utkání o 3. místo a finálové 
utkání určilo, že:

3. Místo: HALOUNY
1. Místo: AFK PLOVÁRNA
1. Místo: Mladé Pušky
Fair- Play: obdržel tým ŽÍŽEŇ SPOLEK

Mladé pušky byly jeden z těch týmů „zvenku“, ale příští 
rok musí opět přijet, tak uvidíme, jestli obhájí. Ale samo‑
zřejmě velká gratulace vítězi, všem oceněným, ale i všem 
ostatním, kteří odešli s prázdnou. Není důležité vyhrát, 
ale zúčastnit se, ne? Sliboval jsem i trochu o počasí. Celý 

TEXT: JIŘÍ VÁVRA, ORGANIZÁTOR
FOTO: ARCHIV JITKY ŠVECOVÉ

PRVNÍ ROČNÍK FOTBALOVÉHO TURNAJE SE VYDAŘIL

Poslední květnový den byl pro Třebaň dnem uskutečnění oficiálního prvního ročníku fot-
balového turnaje O Pohár starosty Hlásné Třebaně. Ano, teprve první ročník, protože ten 
loňský byl nultý/otvírací/exhibiční. Maximální kapacita 8 týmů byla naplněna, mohli jsme 
tedy očekávat mnoho zajímavých utkání. Již od rána bylo počasí nádherné a slunečné a nic 
nenasvědčovalo tomu, že by odpoledne měly dorazit avizované bouřky. Ale o tom až později.
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den bylo nádherně, ale bohužel předpovědi nelhaly a bě‑
hem finálového utkání se zvedl obrovský vítr. Nicméně 
třebanští občasné se umí semknout, když je potřeba, 
a tak jsme společnými silami uchopili naše party stany 
a zabránili v jejich odletu, když se obrovský vítr rozhodl 
nám finále fotbalového dne trochu znepříjemnit. Posled‑
ní minuty oba aktéři finálového utkání už dohrávali ve 
slušném dešti, ale nebyli z cukru, a tak to dali.

Pak už jen starosta Tomáš Snopek (který bohužel více 
času než na turnaji trávil svými hasičskými povinnostmi) 
s pracovnicí třebaňského úřadu Janou Pecharovou předali 
ocenění za fotbalové zásluhy a společně jsme si popřáli, ať 
se sejdeme zase u dalšího ročníku.

Stejně jako vloni, i letos měl tento turnaj charitativní 
podtext. Všechny týmy v rámci registrace složily ne‑
vratnou částku za účast a tato částka v celkové hodnotě 
8 000,– (8 týmů po tisícovce) byla věnována na podporu 
domácí hospicové péče MEZI BŘEHY, se kterou naše 
obec začala nedávno úzce spolupracovat. Tento spolek 
odborně pomáhá nevyléčitelně nemocným prožít závěr 
života doma s rodinou! Velký respekt!

Na závěr mi prosím dovolte, abych poděkoval těm, 
bez kterých by se turnaj nemohl uskutečnit. Především 
starostovi Hlásné Třebaně Tomáši Snopkovi, sponzo‑
rům: JOHNNY Servis, jednomu tajnému štědrému dárci 
a Honzovi Skořepovi. Dále Martinu Autratovi a Honzovi 
Kalhousovi, cateringové firmě z Mořiny, rozhodčím, holči‑
nám, které se staraly o dětský den (Tomáš Pekárek bohužel 
také hasil se starostou, co to šlo) a Batíkovic rodině. Snad 
jsem na nikoho nezapomněl. Ano, a samozřejmě všem 
hráčům a všem divákům!

Nezbývá než vám všem popřát příjemné a bezstarostné 
léto a pojďme se všichni těšit na ten další, už 2. ročník 
v  roce 2026.  

ŽIVOT V OBCI A OKOLÍ
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ŽIVOT V OBCI A OKOLÍ

Letošní ročník plavby byl inspirován dobrodružným ro‑
mánem francouzského spisovatele Julesa Verna, „Cesta 
kolem světa za osmdesát dní“, a tak není divu, že se po 
druhé hodině odpolední začala louka u karlštejnského 
jezu plnit nejrůznějšími zástupci cizích zemí.

Podívaná to byla opravdu veliká, sešli se zástupci z Bel‑
gie v podání šmoulů, Japonska v podání gejš nebo Indie 
s velkomožným sultánem a jeho rodinou.

Loňští vítězové se opět předvedli, a to krásnou fran‑
couzskou restaurací „U Zlatého kajaku“. Šéfkuchař vařil 
nejrůznější dobroty a hostil jedoucí plavidla svou vynikající 
kuchyní. Tradičně nabízel i obecní vor občerstvení a zá‑
bavu po celou dobu plavby.

TEXT: LUCIE BATÍKOVÁ, KULTURNÍ VÝBOR OBCE
FOTO: ARCHIV OBCE

KOLEM SVĚTA NA BEROUNCE

Soutěže pro nejmenší účastníky se nesly též v duchu 
tématu „Cesta kolem světa“. Otázky a obrázky na březích 
řeky zpestřovaly zábavu na vodě a u spodního třebaňského 
jezu pak čekala na všechny mezinárodní delegace, která si 
připravila různé soutěže a stanoviště úkoly pro daný stát.

Děkujeme všem dobrovolníkům, kteří každoročně pomá‑
hají s tímto programem, a vždy tak vykouzlí dětem na tváři 
velký úsměv a udělají jim radost. Poděkování ovšem patří 
i našim dobrovolným hasičům, kteří zajišťují občerstvení 
na startu i v cíli, ale i bezpečnost během samotné plavby.

Všem za Kulturní výbor obce Hlásná Třebaň děkujeme 
a těšíme se na viděnou na příštím ročníku nebo další 
obecní akci. 
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Český svaz ochránců přírody vyhlásil tento rok Rokem 
obojživelníků. Obojživelníci, tedy mlok, čolci a žáby, pa‑
tří k nejohroženějším skupinám živočichů u nás. Mizí 
jim totiž mokřady, ale o tom už jsme ve Zpravodaji psali 
nedávno. Kteří obojživelníci tedy u nás žijí? Mlok skvrnitý 
v Kytlinském potůčku, o této vzácnosti už jsme psali. Čolek 
obecný v zahradních jezírkách. Zelený skokan skřehotavý 
na březích řeky a možná i v zahradních jezírkách. Skokan 
hnědý rovněž v jezírkách a nádrži na Rovinách. Tam také 
najdeme ropuchu obecnou. A určitě u nás žije – i když 
jsem ještě neměl tu čest – i nenápadná ropucha zelená. 
Mohl by tu být i čolek horský – nejbližší záznamy jsou ze 
Zadní Třebaně, Roblína a Srbska.

TEXT: PETR ST ÝBLO, ČESKÝ SVAZ OCHRÁNCŮ PŘÍRODY

HLÁSNÁ TŘEBAŇ A ROVINA V ROCE OBOJŽIVELNÍKŮ 
ANEB HLEDÁ SE ROSNIČKA

A jak je to s rosničkou? Záhada! Tahle malá milá (po‑
kud se zrovna neozývá, hlas rosničky je fakt příšerný) 
žabka se nám z nějakých důvodů vyhýbá. Žije leckde, 
viděli jí v Černošicích i v Berouně, v Hostomicích, na 
Jílovišti, v Unhošti, ale v území mezi těmito obcemi 
prostě doposud nikdy zaznamenána nebyla. Pokud jste 
tu a v okolí potkali nějakého obojživelníka, dejte nám, 
prosím, vědět. Třeba na webu Naše mokřady anebo na 
FB 3 × 30 dnů pro mokřady. 

ČESKÝ SVAZ OCHRÁNCŮ PŘÍRODY (ČSOP)
NESTÁTNÍ NEZISKOVÁ ORGANIZACE 
ZABÝVAJÍCÍ SE OCHRANOU PŘÍRODY, KRAJINY 
A ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ
Kancelář ÚVR ČSOP, 
Michelská 5, 140 00 Praha 4 
PO – PÁ 8.00–16.00 hod., 
+420 222 516 115, +420 222 511 494 
info@csop.cz, petr.styblo@csop.cz

ŽIVOT V OBCI A OKOLÍ

Rosnička zelená

Skokan hnědý Ropucha obecná

Mlok skvrnitý
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ZÁSAHY NAŠICH HASIČŮ V ČERVNU
T E X T:  T O M Á Š S N O P E K ,  V E L I T E L J S DH 
F O T O :  A RC H I V J S DH H L Á S N Á T Ř E B A Ň

Za poslední měsíc hasiči vyjeli k šesti zása-
hům, ke všem během jednoho týdne.

V pátek 30. května večer byla naše jednotka vyslána k požáru 
bývalé hospody na Mořině. Na místo jsme vyjeli se dvěma 
cisternami a velitelským automobilem. Společně s profe‑
sionálními i dobrovolnými kolegy jsme likvidovali požár 
v jedné z místností objektu, které obývali lidé bez domova. 
Jeden z přítomných byl vyveden z objektu a předán Policii 
ČR. Požár se podařilo uhasit zhruba během jedné hodiny.

Krátce poté, kolem půl šesté ráno v sobotu, jsme na 
stejné místo vyjížděli znovu. Tentokrát už byly při příjezdu 
viditelné plameny šlehající ze střechy budovy a bylo jasné, 
že nás čeká náročnější zásah. Po příjezdu jsme se ihned 
pustili do hašení uvnitř objektu. Následně jsme pomáhali 
při hašení z automobilového žebříku a podíleli se na roze‑
bírání konstrukcí. Na místě se vystřídalo celkem 13 jednotek 
s celkovým počtem 62 hasičů.

Naše zásahová činnost včetně pátečního výjezdu trvala 
celkem 9 hodin. Po jejím skončení jsme byli povoláni ještě 
k požárnímu dohledu, který trval dalších 9 hodin.

V pondělí 2. června se v naší obci opět rozezněla siréna 
– tentokrát kvůli požáru v objektu truhlárny, opět na Mo‑
řině. Společně s kolegy z HZS Řevnice jsme provedli zásah 
v dýchací technice a vynesli doutnající materiál z budovy.

Do pátku 6. června jsme ještě vyjížděli k odstranění dvou 
padlých stromů, které ohrožovaly provoz na komunikacích 
v ulicích Rovinská a V Rokli.

V neděli 1. června jsme se také zúčastnili dětského dne 
na Mořině, kde jsme pro děti připravili pěnovou show. Děti 
si mohly užít skákání v pěně a osvěžit se v horkém dni.

Ve stejném období nás navštívily děti z místní školky ZŠ 
a MŠ Hlásek a MŠ Srbsko. V rámci exkurze měly možnost 
nahlédnout do světa hasičů a dozvědět se více o naší práci, 
technice i poslání.

Děti si prohlédly nejen samotnou zbrojnici, ale také měly 
možnost si zblízka prohlédnout naše výjezdové vozidlo 
a zásahové vybavení. Největší radost jim udělala možnost 
vyzkoušet si zásahovou přilbu a stříkat z hadice. 

Kontakty na hasiče Hlásná Třebaň
velitel jednotky: 774 550 317
sdh -hlasna -treban@centrum.cz
Facebook Hasiči Hlásná Třebaň 
https://bit.ly/2V4wYTn
V případě ohrožení života, zdraví a majetku 
volejte 150.

S příchodem letních prázdnin se uzavírá cvičební rok 
2024/2025. V průběhu července a srpna se nekonají pra‑
videlné lekce pro děti, ale ani tak se v sokolovně nezahálí. 
V termínech 7. – 11. 7. , 21. – 25. 7. a 18. – 22. 8. 2025 pro‑
bíhají v prostorech sokolovny příměstské tábory. Od 2. do 
9. 8. 2025 pořádá naše Jednota tradiční letní stanový tábor 

ve Všenicích. Cvičení pro dospělé bude i nadále probíhat, 
ale v prázdninovém režimu. Je proto dobré si ověřit u cviči‑
telek, zda se cvičení koná. Zdravotní cvičení pod vedením 
M. Jechové by jako jediné mělo být po čas celých prázdnin, 
a to v pondělí a středu od 18.00 do 19.00 hod. Nová cvi‑
čební sezóna 2025/2026 bude zahájena 15. 9. 2025. 

TEXT: JANA ŠVÁCHOVÁ, TJ SOKOL HLÁSNÁ TŘEBAŇ

SOKOLOVNA O PRÁZDNINÁCH NESPÍ
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DĚTI, KTERÉ VĚDÍ, KDE ŽIJÍ A PROČ NA TOM ZÁLEŽÍ
T E X T:  V E RON I K A VAC U L O V I Č O VÁ ,  M AJ I T E L K A Š KO LY H L Á S E K 
F O T O :  A RC H I V Š KO LY H L Á S E K

Divadelní představení, péče o obec, 
vztah k přírodě i k druhým.
Když se na pódiu sejde 75 dětí, od předškoláků až po páťáky, 
a představí inspirativní příběh oceánografky Sylvie Earle, 
není to jen zážitek. Je to zpráva o tom, jak hluboce může 
škola ovlivnit děti – a skrze ně i život celé obce.

Soukromá škola Hlásek, která sídlí právě v Hlásné Třeba‑
ni, připravila již potřetí divadelní představení, které propo‑
juje vzdělávání s aktuálními tématy, ekologickým myšlením 
i mezilidskými vztahy. Letošní inscenace přiblížila dětem 
i divákům příběh významné ženy – vědkyně a ochránkyně 
oceánů Sylvie Earle – a zároveň ukázala, co všechno se 
děti mohou naučit, pokud je škola postavená na důvěře, 
hodnotách a silném vedení.

Téma letošního školního roku 
„Na každém záleží“ není jen slogan.
Ve škole Hlásek ho děti žijí. Učí se, že jejich jednání má do‑
pad – na přírodu, na obec i na vztahy mezi lidmi. A není to 
jen o divadle. Děti z Hlásku pomáhají sázet stromy v obci, 
uklízejí veřejné prostory, zapojují se do místních projektů 
a vědí, co to znamená „být součástí místa, kde žijí“.

Důraz na vztah k přírodě vede děti 
přirozeně i k větší empatii 
a porozumění druhým.
Děti nejsou jen pasivními příjemci informací – pod vedením 
pedagogů se učí přemýšlet, tvořit, hodnotit. Už od mateřské 
školy vnímají, že svět není samozřejmý a že změna začíná 
u nich.

Ve škole Hlásek vítáme i děti 
z Hlásné Třebaně – a snažíme se, 
aby byla škola otevřená i směrem k obci.
Naše aktivity nejsou jen „školními projekty“, ale přímým 
přínosem pro komunitu, v níž žijeme.

Jsme přesvědčeni, že když děti zažívají respekt a smy‑
sluplnost ve škole, přenášejí to pak do svého okolí. A tak 
vznikají drobné, ale důležité proměny – v přírodě, v sou‑
sedských vztazích, v každodenním životě.

Za krásné představení děkujeme všem našim pedago‑
gům, dětem, rodičům a především našemu kolegovi Ro‑
manu Horákovi, jeho ženě Kláře a celému týmu Divadel‑
ty, kteří s námi úžasně spolupracují. Velké díky patří také 
kostymérkám – naší vedoucí družiny Lence Holakovské 
a výtvarnici Martině Dědině. Významně se zapojili třídní 
učitelé, asistenti, tým občerstvení i výzdoby – a samozřejmě 
děti samotné, které se nejen naučily role, ale pochopily, proč 
ten příběh stojí za to vyprávět.

Ve škole Hlásek věříme, že výchova a vzdělávání nekončí 
u znalostí. Učíme děti pokoře, vděčnosti a vztahu k místu, 
kde žijí. A věříme, že právě tím přispíváme i k dobrému 
jménu Hlásné Třebaně. 
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ZPÁTKY DO ŠKOLKY – ANEB 
OČIMA TĚCH, CO U TOHO BYLY…
Od září jsme s dětmi prožili opravdu hodně krásných chvil 
plných her, poznávání, tvoření a nových zážitků. Každý mě‑
síc byl něčím výjimečný. Ať už to byly pravidelné vycházky 
do přírody, „dušičkové dýňování“, vánoční dílničky s rodiči, 
divadla či masopustní oslavy. Podzim byl plný barev a plodů, 
učili jsme se moštovat, v zimě jsme opět jezdili s předškoláky 
na plavecký kurz do dobřichovického bazénu a na jaře jsme 
trávili co nejvíce času s aktivitami venku. Školním rokem 
jsme opět propluli tak rychle, že se ani nestačíme divit.

JARNÍ SLUNCE, PRVNÍ KVÍTÍ, 
SPOUSTA ZÁBAVY A SMÍCHU…
S příchodem jara jsme se těšili na probouzení přírody 
a před Velikonoci jsme se vypravili na celodenní výlet na 
hrad Karlštejn s velikonoční dílničkou a prohlídkou hradu. 
Naši předškoláci navštívili ZŠ Řevnice, aby se podívali, co 
je v příštím roce čeká a navštívila nás paní psycholožka 
Mgr. Doksanská, aby se přesvědčila, zda jsou děti připra‑
veny na nástup do prvních tříd.

Další povedenou akcí bylo čarodějnické dopoledne na 
naší zahradě plné soutěží a her, zúčastnili jsme se tradičně 
staročeských Májů v naší obci, kde děti zatančily na lidové 
písně a přednesli májové básničky. Věřte, že děti opravdu 
pilně nacvičovaly!

S naší mateřskou školou navázala spolupráci Základní 
škola a mateřská škola Srbsko, kdy se spolupodílíme na 
některých aktivitách. Děti ze sousední školky nás navští‑
vily na divadelní představení a program o dinosaurech 
s paleontologem Š. Rakem „Děti žerou dinosaury“, naše 
školka za nimi na oplátku zavítala začátkem června na 
projektové dopoledne Malí savci, kde se děti seznámily 
zejména se surikatami.

Užili jsme si také sportovní dopoledne v hlasnotřebaň‑
ské sokolovně, které pro nás připravil řevnický tenisový 
klub. Koncem školního roku učitelky ze třídy Koťátka 
uskutečnily se staršími dětmi přespání ve školce přes noc 
a nechyběla ani bojovka – „Hledání pokladu skřítka „Ču‑
librčka“. Nejen díky štědrému pohoštění od rodičů se tato 
akce stala pro děti velice úspěšnou!

ZAZPÍVEJ, ZAHRAJ, USMĚJ SE…
V rámci letošního školního roku jsme plnili roční projekt 
s názvem „Od podzimu až do léta s hudbou všechno roz‑
kvétá“. Velkým obohacením tohoto projektu byly hudební 
programy s písničkářem panem Vrbou, kterým k nám 
na začátku každého ročního období zavítal a otevřel 
s námi tak nové téma. Díky němu jsme se ponořili do 
světa hudebních pohádek, které děti nejen zaujaly, ale 
především aktivně vtáhly do děje. Každé setkání s panem 
Vrbou bylo plné smíchu, spontánního zpěvu, rytmizace 

SPOLKY A SDRUŽENÍ

CO VŠECHNO SE VEŠLO DO JEDNOHO ŠKOLNÍHO ROKU, 
ANEB KDYŽ SE ŠKOLNÍ ROK ZMĚNÍ VE VZPOMÍNKU
T E X T:  M G R .  G A B R I E L A N E U B AU E RO VÁ ,  L E N K A KO L E Ň Á KO VÁ ,  J A N A F E N I KO VÁ , 
M G R .  K AT E Ř I N A M O T L O VÁ A K AT E Ř I N A M A R I E VAC KO VÁ 
F O T O :  L E N K A KO L E Ň Á KO VÁ ,  K . M .  VAC KO VÁ

S koncem školního roku nastal čas ohlédnout se za tím, co vše jsme v naší mateřské škole 
zažili. A že toho nebylo málo! Díky pohodové atmosféře, skvělému fungování celého týmu 
a báječné spolupráci rodičů, nám tento rok utekl jako voda a my se opět loučíme s dalšími 
dětmi, které opouští brány naší mateřské školy a vydávají se na další dobrodružnou cestu 
do okolních škol.
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a pohybu. Děti se tak přirozenou formou učily vnímat 
hudbu, rozvíjet hudební sluch a poznaly nové hudeb‑
ní nástroje. Hudba se pro nás opravdu stala ještě více 
součástí každodenních aktivit, což bylo cílem tohoto 
projektu. Jako završení projektu jsme vymysleli výlet 
do Českého muzea hudby v Praze, kde byl připraven 
hudebně dramatický program „Chichotavé hnízdečko“. 
Do muzea jsme se vydali vlakem a na akci nás doprovodily 
i některé maminky.

ZAPSÁNO, POTVRZENO, 
A DOUFÁME, ŽE NATĚŠENO…
V letošním školním roce nás opouští 12 dětí do základních 
škol. U zápisu jsme přivítali 16 dětí, 13 z nich bylo přijato 
a v září nastoupí do naší školky. V každé třídě bude v příš‑
tím školním roce cca 22 dětí. V naší mateřské škole jsme 
v současné době stabilní tým, tudíž neočekáváme žádné 
velké personální změny.

ZAZVONIL ZVONEČEK A LOUČILI 
JSME SE NA ZAHRADNÍ SLAVNOSTI…
S dětmi a rodiči se vždy potkáváme před prázdninami 
na Zahradní slavnosti v polovině června. Opět vítá‑
me bylinkářku s lučním kvítím a sirupy, a také pana I. 
Vrbu s posledním hudebním doprovodným programem 
v tomto školním roce o příchodu léta. Loučíme se také 
s našimi předškoláky, kterým do budoucna přejeme 
mnoho radostných chvil a úspěchů ve škole. Děti, které 
navštěvují odpolední taneční kroužek s Pájou v naší 
školce, uvedou Zahradní slavnost svým tanečním vy‑
stoupením. Děti odcházející do školy od nás dostaly tra‑
dičně knížku s věnováním a šerpu na památku. Všichni 
si domů také odnesli kromě dobré nálady také placku 
se znakem naší školky.

Na poslední červnový týden si každá třída naplánovala 
svůj celodenní výlet. Je to příležitost pro poslední společná 
dobrodružství před prázdninami a zážitky mimo školku 
v okolní přírodě.

ŠKOLKA NESPÍ ANI V LÉTĚ…
O prázdninovém provozu se společně s dětmi vydáme na 
cestu kolem světa, při které budeme poznávat nové země, 

kultury a tradice. Využijeme především pobytu venku a na 
zahradě. Pokud nám bude počasí přát, vydáme se na výlety. 
Naše školka má otevřeno prvních 14 dní v červenci a na 
děti se budeme těšit opět od 1. září.

NA TALÍŘKU ZDRAVĚ, 
V BŘÍŠKU SPOKOJENĚ…
V naší školce se nechceme zaměřovat pouze na lepší vzdě‑
lávání a programy pro děti, ale také na vše ostatní včetně 
stravy. Je nesmírně důležité, jak kvalitními potravinami se 
děti stravují. Jídla, která jsou v naší školce připravována, 
chystáme z kvalitních surovin. Vybíráme kvalitní maso 
a dbáme na čerstvost potravin. Místní farma nedaleké 
Bělče, Homolka, nám pravidelně dodává mléčné výrobky, 
jako jsou čerstvé sýry a tvarohy. Navázali jsme nově spo‑
lupráci a současně chceme i podpořit pekařství U Buchty 
v Karlštejně, odkud sem tam (zatím na zkoušku) bereme 
některé sladké i slané pečivo. Děti u nás mají každý den 
na výběr z více druhů zeleniny a ovoce. I nadále si chceme 
udržovat tuto kvalitu stravování a rozvíjet další spolupráce 
s okolními farmami.

ZAHRADA BUDE NOVÁ – ZELENĚJŠÍ, 
ZÁBAVNĚJŠÍ, BEZPEČNĚJŠÍ…

V následujícím školním roce nás čeká vybudování nové 
školní zahrady. První terénní úpravy začnou během léta, 
a tak na podzim budeme trávit pobyt venku na čerstvém 
vzduchu mimo areál mateřské školy. Do nové zahrady 
máme naplánovány více herních prvků včetně těch vod‑
ních, dopravní hřiště, relaxační zónu, nové záhony pro 
pěstování a venkovní učebnu.

DĚKUJEME, TĚŠÍME SE ZASE V ZÁŘÍ…
Nechceme povolit z našich aktivit, a proto i nadále se 
budeme snažit obohacovat naše vzdělávací programy o di‑
vadla, projektové dny a další aktivity každý měsíc. Máme 
v plánu připravovat pro děti akce, které v nich zanechají 
pozitivní zážitky a zkušenosti do budoucna. A třeba na děti 
bude po prázdninách čekat ve školce také nějaké zvířátko…

Chceme poděkovat všem rodičům, našim příznivcům 
a zejména obci Hlásná Třebaň, která nás v našich aktivi‑
tách a rozvoji podporuje. 

SPOLKY A SDRUŽENÍ
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KULTURNÍ A JINÉ AKCE V OKOLÍ

1. 7. 2025
Dobřichovice, zámek

Na cestě Já a Já
Žena kolem šedesátky, se vydává na pouť do Santiaga, aby zhodnotila svůj život. 
Klára Trojanová, Petr Vaněk a Anna Trojanová. 
Vstupné, začátek od 20.00 hod.

2. 7. 2025
Dobřichovice, zámek

Roztáhnout křídla s kapelou Ensoul
Divadlo, film, stínohra, muzikál, koncert… 
Citlivá a poutavá cesta jednoho muže, jeho dcery a kapely Ensoul. 
Vstupné, začátek v 20.00 hod.

4.–6. 7. 2025
11.–13. 7. 2025
Řevnice, lesní divadlo

Chuťovka
Divadelní hra v podání souboru z Řevnic. www.divadlorevnice.cz

18. 7. 2025
Řevnice, lesní divadlo

Tři sestry – koncert

26. 7. 2025
Řevnice, lesní divadlo

ROCKABILLY RUMBLE VOL. 17 – koncert
Vstupné 600 Kč na místě. www.rockabilly.cz

9. 8. 2025
Beroun, levý břeh Berounky

Festival
Multižánrový hudební festival. 
Vstup volný. 15.00–22.00 hod.

KULTURA A VOLNÝ ČAS
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Z REDAKCE

BRAŇTE SE ROZUMEM – JÁ, PODVODNÍK?

Dávejte pozor na inzeráty s nabídkou práce, kterou zvlád‑
nete z domova při mateřské nebo při studiu na škole. 
Za určitý úkon (například lajkování videí) vám nabídnou 
podíly z transakcí, které převedou přímo na váš účet, část 
peněz si necháte a část peněz převedete dál – zní to jako 
skvělý přivýdělek? Ve skutečnosti ale jde o praní špinavých 
peněz. Místo výplaty dostanete jako bílý kůň zápis do 
trestního rejstříku.

Legalizace výnosů z trestné činnosti je nedílnou sou‑
částí téměř každého podvodného jednání v on ‑line pro‑
storu. Podvodníci potřebují přesunout peníze od oběti 
k sobě, ale samozřejmě si je nenechají posílat na své vlastní 
bankovní účty. Zde do hry vstupují tzv. legalizátoři. V on‑
‑line prostředí, ale i v reálném světě se můžete snadno 
ocitnout v situaci, kdy někdo potřebuje převést finanční 
prostředky přes váš bankovní účet. Pachatelé si vymýšlejí 
různé záminky – například vám mohou nabídnout zdán‑
livě jednoduchou brigádu a ujišťovat vás, že nejde o nic 
protiprávního, ale jen o přeposílání finančních prostředků 
z obchodů s kryptoměnou nebo o transakce související 
s hazardem. V takových případech byste však měli být vždy 
obezřetní – nikdy totiž nevíte, odkud peníze pocházejí. 
Mohlo by se jednat o výnosy z trestné činnosti, a pokud 
transakce proběhnou přes vás, riskujete, že se dopustíte 
trestného činu legalizace výnosů z trestné činnosti. Tento 
čin je podle českého práva trestný i v případě nedbalos‑
ti. Podvodníci vás mohou využít i pro výběry hotovosti 
v bankomatech nebo pro osobní přebírání peněz přímo od 
podvedených osob. Nepodlehněte a nestaňte se tzv. bílým 
koněm.

JAK PODVOD POZNÁTE
Nabídka atraktivního přivýdělku je podmiňována využitím 
vlastního účtu nebo založením nového bankovního účtu.

Za práci dostanete zaplaceno mnohem víc, než odpo‑
vídá zvyklostem, a podle instrukcí máte po odečtení své 
provize poslat zbytek na jiný účet.

Přivýdělek není nabízen přes tradiční servery nabízející 
práci, ale prostřednictvím těžko ověřitelných účtů sociál‑
ních sítí či anonymními osobami v rámci komunikačních 
platforem či inzerátů. Zničehonic se vám na účtu objeví 
peníze, které nečekáte.

CO DĚLAT
•  Nevěřte nabídkám práce z podezřelých zdrojů.
•  Nikdy neumožňujte neznámým osobám provádět trans‑

akce přes váš účet.
•  Pokud vám na účet dorazí peníze, které neočekáváte, 

kontaktujte svoji banku.
•  Podezřelé nabídky přivýdělku dál nesdílejte, naopak 

před nimi své okolí varujte.

REÁLNÝ PŘÍBĚH OBĚTI
DANIEL, 23 LET, STUDENT NA VŠ
Studoval jsem výšku a potřeboval peníze. Na netu jsem našel 
super brigádu – jednoduchá práce z domova s velkými zisky. 
Stačilo mít jenom vlastní bankovní účet a druhý jsem si měl 
ještě založit. Ptal jsem se, jestli to není něco nelegálního, ale 
ten manažer tvrdil, že se nemám čeho bát. Prý je to běžná pra-
xe. Na můj účet budou chodit peníze a já je mám jednoduše 
posílat dál anebo vybírat v hotovosti. Z každé transakce jsem 
měl 5 procent. Bomba. Jenže pak mě sbalila policie… přímo na 
koleji. Byl jsem bílý kůň a přišili mi legalizaci výnosů z trestné 
činnosti z nedbalosti. Teď mám strach z trestu. Školu už asi 
nedodělám…

Podívejte se na díl ze seriálu „Tohle radši nezkoušejte!“, 
který se věnuje této problematice, na iVysílání České te‑
levize. 

V této uspěchané době jde jen těžko rozeznat, co je pravda, a co ne. Kyberpodvodníci jsou 
čím dál tím vynalézavější. Prevence je proto klíčová a zároveň nejefektivnější v obraně pro-
ti nim. ČSOB, Policie ČR, Mastercard a Česká televize se spojily a připravily seriál o deseti 
aktuálně nejnebezpečnějších hrozbách z digitálního světa. V následujících číslech Zpravo-
daje vám jednotlivá témata zprostředkujeme a věříme, že přispějeme k vaší ochraně.

T E X T:  K L Á R A KO VA Ř Í KO VÁ
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INZERCE

NABÍZÍME ŘADU SLUŽEB, 
KTERÉ SPLNÍ VAŠE POTŘEBY

OBKLADY A DLAŽBA
Pokládka dlaždic pro vnitřní 

i venkovní prostory.

PRÁCE NA ZAHRADĚ
Pomoc se zahradnickými úkoly 

tvorba vyvýšených záhonů na míru aj.

SLUŽBY DROBNÉ AUTODOPRAVY
Spolehlivá přeprava a stěhování 

menší dodávkou

Kontaktujte Martina Sochackého 
na telefonním čísle: 731 115 161 

nebo na email: martin.sochacky@email.cz
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INZERCE

HLEDÁME
posádky
popelářských vozidel

ŘIDIČ
požadujeme

 spolehlivost a pracovní flexibilitu
 profesní a řidičský průkaz sk. C

ZÁVOZNÍK
požadujeme

 spolehlivost a pracovní flexibilitu
 řidičský průkaz sk. B výhodou

JISTOTA ZAMĚSTNÁNÍ VE SPOLEČNOSTI 
VLASTNĚNÉ OBCEMI!
kontakt:
POBERO Poberounské odpady s.r.o.
Štěpána Nlasa Mfuta  608 031 650   perso@pobero.cz
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